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Tisztelt Elnök Asszony !

„Megmarad —e az „engedélyezett” kategória a kis vágóhidaknak?” címmel a Házszabál y
91 .§-a alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani Gráf József Földm űvelésügyim é s
Vidékfejlesztési Miniszter Úrhoz .

A választ írásban kérem !

Tisztelt Miniszter Úr !

Legutóbbi fogadóórámon egy elkeseredett id ős gazdaember keresett fel, aki társait i s
képviselve az alábbi problémát tárta elém . Békésen és térségében a sertés és vágómarh a
tenyésztés komoly múltra tekint vissza így a gazdálkodók jelentős része is ebből él . Mint az t
Miniszter Ur is tudja ez az ágazat évek óta komoly gondokkal küzd olyannyira, hogy nettó
sertés exportőrből hazánk mára nettó sertés importőrré lépett vissza, a piacot pedig
elárasztotta az olcsó külföldi hús . A gazdálkodók helyzete tovább nehezedik 2008-tól hisze n
számos kis vágóhíd kerül bezárásra, miután a Kormány önként felvállalta, hog y
Magyarországon csak olyan vágóhidak működhetnek, amelyek nem csupán a belföldi hane m
az uniós piacra is termelhetnek . Békés város egyik legrégebbi sertésfeldolgozással foglalkozó
vállalkozója is így járt . Elmondta, hogy az uniós normák hazai alkalmazása miatt hamarosa n
meg kell szüntetnie vállalkozását . A vállalkozó komoly összegeket fordított üzeme
korszerűsítésére, mely után jóváhagyott vágóhídi minősítést kapott, mely alapján belföldi
piacra termelhet . Ennél nem is szeretett volna többet, hiszen vállalkozása Békés váro s
sertéshús ellátásában játszik meghatározó szerepet, évente 4500 sertést vágnak . Am
elmondása szerint egy magyar jogszabályi módosítás nyomán ez a kategória megszűnik és
hazánkban csak azon vágóhidak maradhatnak fenn, amelyek az uniós piacra is termelhetnek ,
vagyis az engedélyezett kategóriába nyertek besorolást . Am a kis, helyi termelésre beáll t
vágóhidak nem tudják felvállalni a magasabb minősítés anyagi vonzatait . Ebben a témakörben
írásbeli kérdést is intéztem a Tisztelt Miniszter Úrhoz . Válaszából kiderül, hogy van lehetőség
a kisebb, belföldre termel ő vágóhidak fennmaradására . A megnyugtatónak tűnő választ
beárnyékolja az a tény, hogy az engem felkeres ő idős állattartó elmondása szerint valamilyen
okból mégis megszűnik a Békést ilyen téren kiszolgáló két kis vágóhíd : a helyi békési és a
vésztői is. Mindkettő jóváhagyott minősítéssel rendelkezik . Így jövőre minden Békés és
környéki gazdának minimum 40 km-re kell szállítania állatait még akkor is, ha a hús t
belföldön kívánja eladni. Ezt a többletterhet a legtöbb termel ő már nem fogja tudni felvállalni .
A gyökerestő l felfordult belföldi húspiac súlyos válságát támasztja alá az is, hogy most már a
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nagyobb cégek, / Gyula, Kiskunfélegyháza/ sem veszik a vágóállatokat, amelyek így egyr e
nagyobb számban maradnak a gazdák nyakán, míg a vásárló a hipermarketekben lengyel
sertéshúst kap . A szarvasmarha termelés eddigi meghatározó tényezője az osztrák piac volt,
ám ma már ezek a felvásárlók is csak átutaznak Magyarországon, útban Románia, Szlováki a
felé, ahol az ottani termel ők jóval kedvezőbb feltételekkel állnak a rendelkezésükre. Szintén a
termelői szféra helyzetét súlyosbítja a vidéken még mindig jelent ős őstermelői réteg lassú
megfojtása.

Tisztelt Miniszter Úr !

Miért nem csökkent jelentősen a húsfelvásárlás az említett feldolgozók esetében ?

Fennmarad-e a „jóváhagyott” minősítés a kis vágóhidak esetében?

Kompenzálja-e a Kormány a gazdálkodók várhatóan megemelked ő költségeit, ezáltal a

külföldi termel őkkel szemben már most is érezhető hátrányát?

Tisztelettel várom válaszát .

Budapest, 2007 .december 19 .
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